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INHOUD-LIJST                   ANGERLO – ELDRIK

Datum Onderwerp Melk
mln. kg.

M.geld
100 kg.

Boter
kg. 

Kosten
100 kg.

1894

1894-08-24 Ingezonden: over slechte start van boterfabriek

1900

1902 Knipsels: 10.000 gld. verduistering directeur

1902-08-23 Rechtzaak verduistering directeur

1902-08-23 Commentaar DGB op verduistering directeur.

1903 Knipsels 2X nw. Directeur: 23 mei en 14 november

1909 Knipsels: nw dir. D. Schuurmans

1910

1912-05-25 Verslag vergadering – gegevens 1e kwartaal

1912-08-24 Verslag Jaarverg – gegevens 2e kw en '11/'12 totaal ? f 4,60 f 1,498

1912-11-30 Knipsel: Verslag verg. 3e kwartaal '12 – gegevens

1913-02-21 Knipsel: Verslag verg. 4e kwartaal '12 – gegevens 0,397

1913-11-28 Knipsel: Verslag vergadering 3e kwartaal – gegevens 0,619

1914-02-20 Kort verslag vergadering 4e kwartaal – gegevens

1914-05-26 Kort verslag vergadering 1e kwartaal – gegevens

1915-05-21 Knipsel: Verslag vergadering 1e kwartaal – gegevens 0,690

1919-01-21

1920

1929-06-28 Verbouwde boterfabriek

1930 Gezocht op Angerlo 1-4 t/m 10-4

1931-04-08 Knipsel: Verslag vergadering – gegevens 1930 4,948 f. 5,67 f. 1,72 f. 1,11

1932 Gezocht op Angerlo 1-4 t/m 10-4

1933-04-07 Verslag vergadering – gegevens 1932 4,070 f. 3,91 f. 0,95

1934-04-06 Verslag vergadering 

1934-12-03 Knipsel: Directeur D. Schuurman 25 Jr Jubileum

1935 Gezocht op Angerlo 1-4 t/m 10-4

1936-04-03 Verslag vergadering – gegevens 1935 3,962 f. 1,24

1937 1-4 t/m 10-4 ontbreekt

1938-04-06 Verslag vergadering – gegevens 1937 4,200 f. 4,63 f. 1,40

1939-04-07 Verslag vergadering – gegevens 1938 3,983 f. 5,80

1939-11-10 Knipsels: opening filiaal depot Doesburg
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1940 Enige knipsels

1940-04-08 Verslag vergadering – gegevens 1939 4,189 f. 1,46

1940-06-30 Knipsel: vergadering stagnatie melkvervoer

1941-04-07 Verslag vergadering – gegevens 1940 3,807 f. 1,71
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1894
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De graafschap Bode 1894-08-25

Van Doesburg's correspondent – De boterfabriek Angerlo.

INGEZONDEN 
[….]
't Is lang niet al goud wat er blinkt, dat is maar zeker. Gouden bergen hebben zich de landbou-
wers te Angerlo voorgesteld van de Coöperatieve Zuivelfabriek onlangs door hen opgericht, 
maar ik geloof dat ze zich deerlijk vergist hebben. Niet dat de onderneming nu reeds zou be-
ginnen te mislukken, verre van dien; maar van al de voordelen welke men zich gedroomd had,
zijn er naar mij ter oren kwam al heel weinig verwezenlijkt. Zelden is er zeker een boterfa-
briek opgericht welke meer kans van slagen had dan deze; onder gunstige financiële conditiën
in het leven geroepen, werkt de vereniging in een streek die volgens deskundigen de beste bo-
ter oplevert, welke men maar wensen kan. 

En toch niettegenstaande dit alles en de betrekkelijk geringe administratiekosten welke men 
heeft, moeten de landbouwers welke zich verbonden tot het leveren der melk er minder voor-
delig of ten minste niets voordeliger aan toe zijn dan vroeger toen ze óf zelf de boter ter markt
brachten, óf de melk aan de Doesburgse Roomboterfabriek leverden. Men meende best zelf de
winst die tot heden door anderen, maar deskundigen in de boterhandel, werd gemaakt te kun-
nen opstrijken, echter vergetende dat al richt men zelf ook een fabriek op daarmee vakkennis 
en handelsrelatiën maar niet van zelf komen aanwaaien. 't Schijnt dan ook dat hetgeen men 
met de oprichting der fabriek bereikt heeft niet bestaat in het maken van meerdere winst, wat 
toch natuurlijk het doel is geweest, maar dat het er eenvoudig op neerkomt dat men, zonder 
meer te verdienen, zich zelf de verplichting heeft opgelegd om gedurende minstens 29 jaar 
steeds, de melk aan de Angerlo'se fabriekte leveren. 

Misschien breken voor de boterhandel nog eens betere tijden aan dan het dit jaar, volgens
mensen van het vak, het geval geweest is, en zal daarmede de fabriek nog eenmaal meer aan
het  doel  gaan beantwoorden;  maar  in  ieder  geval  kunnen deze voorlopige  uitkomsten  tot
waarschuwing strekken, nu men tegenwoordig overal maar dergelijke fabrieken wil gaan op-
richten, ook op plaatsen waar onder gene omstandigheden boter kan gemaakt worden van het-
zelfde uitnemend gehalte als te Angerlo, op plaatsen dus waar ze, zou men haast kunnen zeg-
gen, voorbestemd zijn om te mislukken.
[......]
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DGB 1898-12-03

Aanbestedingsbedragen ca. 6 melkritten
Opgegeven de meeste ook in jaarbedragen, voor 1 jaar soms 3jaar f 345   tot f 1000

▲ Heruitgave Zuivelhistorienederland.nl                         6                                        Versie-1 2013-12-18



1902

De Graafschap Bode 1902-08-23

Angerlo directeur Coöp. Zuivelfabriek:
'Fantasie in boeken'.

ARNHEM.  Dinsdag verscheen voor onze Rechtbank de gewezen directeur ener boterfabriek 
te Angerlo, thans hier gedetineerd, die ter verantwoording was geroepen, wegens „verduiste-
ring van gelden,” meer bepaald van de volgende sommen, hem op 23 Mei afgedragen: 
f 139,05 van A. Hoesting te Laagsoeren, f 23,75 van H. Grimmert te Laag-Soeren en f 5,975 
van H. Schuijtenmaker te Doesburg.

Deze treurige geschiedenis is, als zo menige andere van dien aard: zedelijke zwakheid van de 
beklaagde, in haar uiting bevorderd door de gunstige omstandigheden, in dit geval: gemis aan 
alle controle. De getuige Derksen, penningmeester der Coöperatieve Stoomzuivelfabriek te 
Angerlo, die de beklaagde steeds vertrouwd heeft, zegt in Maart jl. te hebben gemerkt, dat er 
een bedrag van f 9000 werd vermist Bekl. verklaarde, dat dit kwam door de slordigheid in de 
boeken en beloofde het ontbrekende te zullen aanzuiveren met 1 Mei. Op 1 Mei voldeed hij 
aan zijn belofte niet, doch vroeg nog een paar weken uitstel. 
Op 23 Mei, dus ruim drie weken later vertrok beklaagde, zeggende, dat hij de f 9000 ging ha-
len en de gelden meenemende, welke hij dien dag had ontvangen. Sedert is hij uitgebleven, tot
hij in Limburg werd gearresteerd. Bekl., die zeer ontroerd was, verklaart van zijn gedrag geen 
rekenschap te kunnen geven en schrijft zijn misdrijf toe aan slordigheid. En nu is het zeer wel 
mogelijk, dat bij behoorlijke contróle de beschuldigde van het eerste kwaad zou teruggehou-
den zijn, nu is hij van kwaad tot erger vervallen, zoals dat meermalen in dergelijke gevallen 
gebeurt. 
We zeggen dat niet tot verdediging, maar wel degelijk ter verontschuldiging van de gevallen 
broeder. Wie staat, zie toe, dat , hij niet valle. „Beklaagde kon naar de Credietvereniging te 
Doesburg gaan en daar gelden opnemen. In twee jaren is er haast geen contróle uitgeoefend 
op de boeken," zo verklaarde de verdediger.
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Het O. M. sprekende natuurlijk van het standpunt des rechts zeide tot beklaagde:
„U schuift alles op slordigheid. U is slordig geweest; in het begin. Later heeft u op reis veel te 
grote verteringen gemaakt met vrouwen enz. En toen u er niet meer uit kon is u gekomen tot 
transacties met de credietvereniging. Slordigheid is het niet; het is fantasie”

En zijn requisitoir nemend, zegt Mr. van Hugenpoth tot Aerdt: dat deze zaak voor de zoveelste
maal wijst op de wondeplekken van het platteland. Men kan daar veel doen om de landbouw 
te bevorderen, maar niet schijnt men er in te kunnen slagen gedaan te krijgen, dat verschillen-
de instellingen en bestuurders worden gecontroleerd. Er zijn weinig mensen ten plattelande 
geschikt om controle uit te oefenen. 
Komende tot deze zaak wijst het O. M. er op dat de bekl. eenvoudig heeft geleefd van de gel-
den der fabriek en van de aandeelhouders. Het ia begonnen met slordigheid. Later heeft hij 
fictief  boekgehouden; hij heeft posten niet geboekt die waren ontvangen, en fictieve posten 
wel geboekt
Hem had ten laste kunnen worden gelegd valsheid in de boeken. Dit is niet gedaan. Er is een-
voudig een greep gedaan uit de verduisteringen die hij pleegde. Hij staat terecht wegens ver-
duistering van een klein bedrag; het gehele bedrag beloopt f 9000,-
Spr. acht deze zaak van zeer ernstige aard. De wijze waarop bekl. heeft geleefd met het geld 
van anderen, brengt hem er toe een vrij ernstige straf te vragen. Men moet ook eens een voor-
beeld stellen. Spr. eist een gevangenisstraf voor de tijd van 18 maanden voor de bekl..

Beklaagde, die meer dan eens in tranen uitbarstte, beval zich in de clementie der Rechtbank 
aan.

De Graafschap Bode 1902-08-23

Commentaar DGB op verduistering directeur.

ANGERLO. (DOESBURG.) -21 Atrg. - Elders in dit bad zal men zeker een kort verslag vin-
den van hetgeen Dinsdagmorgen voor de Arnhemse rechtbank behandeld werd toen daar o.a. 
terecht stond de ontslagen Directeur der Angerlose Coöperatieve Stoomzuivelfabriek J. R. F., 
beschuldigd van verduistering van aan hem toevertrouwde gelden. 
Op een enkel punt van hetgeen daar gesproken werd willen we hier de nadruk leggen, over-
tuigd als we zijn dat daarmee de vinger gelegd werd op een wondeplek. Door het O.M. werd 
er n.l. op gewezen, dat dit geval van verduistering van gelden op nieuw wijst op een gebrek 
dat onze plattelands-zuivelindustrie aankleeft en dat tot grote omzichtigheid moet aansporen. 

Men moge op het platteland veel kunnen doen, en ook werkelijk doen, om de landbouw en 
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veeteelt te bevorderen, men moge technisch bekwame directeuren der opgerichte ondernemin-
gen kunnen aanstellen - de gelegenheid om de vereiste nauwlettende controle op het beheer 
uit te oefenen bestaat slechts zelden. Niet dan met moeite meestal zijn er personen te vinden, 
zo die zelfs te  vinden zijn. En is dit niet het geval dan is het schipbreuk lijden der onderne-
ming van welke men bij haar oprichting zo schone verwachtingen koesterde, bijna steeds in 
hoofdzaak daaraan te wijten. 

De waarheid daarvan valt niet te ontkennen en het wekt verwondering dat bij het oprichten 
van coöperatieve verenigingen ten plattelanden zo veelvuldig over het hoofd gezien wordt dat 
men met het bijeenbrengen van enig kapitaal en de benoeming van een deskundig leider niet 
volstaan kan, maar dat er nog heel wat meer nodig is om een door niet-deskundige gemeen-
schappelijk belanghebbenden opgerichte vereniging te doen slagen.
 
We zien daarbij geenszins over het hoofd het grote nut dat meerdere coöperatieve verenigin-
gen reeds gesticht hebben, maar toch zijn we overtuigd dat één van de schaduwzijden der coö-
peratie is dat langzamerhand velen in de waan zijn gekomen dat, wanneer ze zich verenigen, 
zij evengoed en met evenveel kans op succes als de particulier het door dezen uitgeoefend 
meer of minder winstgevend bedrijf kunnen besturen. 
Tot hun schade hebben meerderen al in den loop der jaren moeten ondervinden, dat dit niet 
het geval was; dat óf de risico aan het bedrijf verbonden, groter was dan men wel meende, óf 
wel dat men niet voldoende kennis van zaken bezat om in het nieuwe bedrijf de functiën te 
vervullen, waartoe men geroepen werd. 

Dit zoo zijnde mag aan ieder die tot het oprichten ener coöperatieve vereniging het voorne-
men koestert een grondig onderzoek naar alle bezwaren ten zeerste aanbevolen worden; hij 
doe zijn voordeel met de ervaring door anderen op dat gebied opgedaan.
Wie zich aan een ander spiegelt, spiegelt zich zacht!

DGB 1903
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1909
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1910

De Graafschap Bode 1912-05-25

Verslag ledenvergadering CZ Angerlo-Eldrik
gegevens febr., mrt. en apr. 1912

ANGERLO. - 23 Mei. Op de j.l. gehouden ledenvergadering van de Coöperatieve Stoomzui-
velfabriek „Angerlo-Eldrik”, waren tegenwoordig 21 leden, uitbrengende 46 stemmen.

Uit het verslag van de directeur bleek, dat; 
In Februari geleverd waren 138.295 K.G, melk, waaruit werd gefabriceerd 4953¾ K.G. boter;
het gemiddeld vetgehalte was 3.03 pCt., terwijl per pCt, vet f 1.66 werd uitbetaald, voor 1 
K.G. boter was 27.9 K.G. melk nodig. 
Over Maart was er 176.594 K.G. melk, waaruit gefabriceerd 6150¾ K.G, boter, het gemid-
deld vetgehalte was 2.99 pCt., terwijl f 1,60 per pCt• vet werd uitbetaald. Voor 1 K.G. boter 
was 28,7 K.G, melk nodig, 
Over April werd 199.899 K.G. melk geleverd, waaruit werden gefabriceerd 7157¾  K.G. bo-
ter; het gemiddelde vetgehalte was 3 pCt., terwijl f 1,40 per pCt. vet werd uitbetaald. Voor 1 
K.G. boter was 27,9 K.G. 1 melk nodig.

Hierna werd mededeling gedaan van het gespecificeerde kapitaal, waarvan na het einde van 
ieder boekjaar een telkens vast te stellen rente zal worden uitgekeerd.
Naar aanleiding van een ingekomen verzoek tot enigc bijdrage voor het verharden van een 
binnenweg werd, om geen precedent te scheppen, afwijzend beschikt.

Hierna deelde de Directeur nog mee, dat uit de aangevoerde melk duidelijk bleek, dat men 
zich meer en meer op de melkerij ging toeleggen. Dit voorjaar werd maandelijks 30 à 40 dui-
zend K.G. melk meer geleverd dan voor 2 jaar. Voor de Meimaand zal dit waarschijnlijk wel 
een verschil maken van 50.000 K.G. Aangezien het aantal leveranciers nog steeds toeneemt, 
zal mettertijd voor Lathum wel een tweede wagen nodig blijken.

De Graafschap Bode 1912-08-24

Verslag jaarverg. CZ. Angerlo-Eldrik
gegevens mei, juni en juli 1912

ANGERLO. - 22 Aug. Hedenavond had de jaarvergadering plaats van leden der coöperatieve
stoomzuivelfabriek, ten huize van Th. Bernsen.
Agenda

1. Driemaandelijks verslag. 
2. jaarverslag.
3. Verslag van de accountant.
4. Verkiezing twee bestuursleden, wegens periodieke aftreding van de heren H. Oldenboom
    en H. Meijer.
5. Vaststelling entré nieuwe leden. 
6. Mededelingen.
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Aanwezig 39 leden, uitbrengende 74 stemmen. Uit het verslag over de maanden Mei, Juni en 
juli bleek, dat ontvangen werden 260.698 K.G., 246.861 K.G. en 213.563 K.G. melk, waaruit 
gefabriceerd 9042½  K.G., 8507¼  K.G. en 7461½  K.G. boter. Het gemiddeld vetgehalte be-
droeg 2,95, 2,95 en 2,98 pct. Betaald werd per 1 pct. vet f 1,28, f 1,30 en f 1,36. Voor 1 K.G. 
boter was nodig 28,8, 29 en 28,6 K.G. melk. 

Uit het jaarverslag, dat hierop door de directeur werd uitgebracht, stippen wij aan, dat door de 
droogte en het heersend mond- en klauwzeer in 1911 minder werd geleverd dan in 1910, 
36242 K.G. melk, en toch werd voor die kleinere hoeveelheid melk f 8081,275 meer uitbetaald
door de hogere boterprijzen. Deze hebben gem. bedragen f 1.498 per K.G., of plm. 14 ct. ho-
ger dan het vorig jaar, zodat per 100 K.G. melk kon worden uitbetaald f 4,60 of plm. f 4,74 
per 100 L. Voor 1 K.G. boter was over het gehele jaar gemiddeld nodig 27,66 K.G. melk. 

De winst was iets kleiner dan het vorig jaar en bedroeg f 4146,635 met inbegrip van f 890,34 
voor dividend. Afgelost werd 1 obligatie ad f 500; afgeschreven op gebouwen, erf en inventa-
ris f 3240, zodat de balanswaarde van gebouwen, enz. thans f 15.300 bedraagt, waartegenover 
het dit jaar gevormde ledenkapitaal ad f 15.000, zodat met inbegrip van f 200 reserve plus ren-
te, de schuld tot nul gereduceerd is, behoudens bovengenoemd ledenkapitaal. De accountant, 
de heer Van Veen, uit wiens overzicht wij de laatste cijfers namen, wees hiermee op de gunsti-
ger toestand waarin de fabriek verkeert.

Hierna had de verkiezing plaats van twee leden van het bestuur. De heer H. Oldenboom werd 
met 66 stemmen als voorzitter herkozen, terwijl 5 stemmen waren uitgebracht op J. L. Hesse-
link, 1 op H. Meijer en 2 blanco. 
Voor lid van de commissie van toezicht werd verkozen de heer L. Thuis, met 49 stemmen, te-
gen 19 stemmen op het aftredend lid H. Meijer, 6 stemmen waren blanco. 
De entree voor nieuwe leden werd bepaald op f 25 per koe. Nadat door het bestuur nog werd 
medegedeeld, dat dit jaar het dividend werd vastgesteld op 6 pct., werd de vergadering geslo-
ten.
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DGB 1912-11-30  – Gegevens aug., sept. en okt. 1912

DGB 1913-02-21 – gegevens nov., dec. 1912 en jan. 1913    
DGB 1913-11-28 – gegevens aug., sept. en okt. 1913
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De Graafschap Bode 1914-02-20

Verslag 3 mnd. vergadering CZ. Angerlo-Eldrik 
gegevens nov., dec., 1913 en jan. 1914

ANGERLO. - Dinsdagmiddag had ten huize van Th. Bernsen de 3-maandelijkache vergade-
ring plaats van leden der Coöperatieve Stoomzuivelfabriek alhier met de volgende agenda:
1. 3-maandelijks verslag. 2. Voorstel bestuur om vanwege de coöperatie een bijdrage te verle-
nen voor de in de aanstaande zomer te Doesburg te houden Landbouwtentoonstelling. 
Uit het verslag over de maanden November, December en Januari blijkt: In November, De-
cember en Januari werden respectievelijk geleverd 137.978, 166.027 en 170.374 K.G. melk, 
waaruit werden gefabriceerd 5562, 6455 en 6525 K.G. boter. Voor 1 K.G. boter was benodigd 
24,8, 25,7 en 26.2 K.G. melk; het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3,38, 3,30, en 3,24 pCt., ter-
wijl voor 1 Pct vet werd betaald f 1,60, f 1,64 en f 1,64.

Bij de behandeling van punt 2 zegt de voorzitter o.a., dat aan de verschillende commissieleden
der tentoonstelling namens het tentoonstellingscomité was opgedragen een lijst te laten circu-
leren; deze moeite zou hier gemakkelijk te ondervangen zijn, indien, de coöperatie voor dat 
doel een zeker bedrag uittrok; de zuivelbereiding, een voornaam onderdeel van het landbouw-
bedrijf, staat met de onderhavige zaak in nauw verband, weshalve het bestuur voorstelt het 
verlenen van een behoorlijk bedrag. 
De heer Huetink verklaarde zich hiertegen, daar velen met de zaak niets te maken hebben. Na-
dat de voorzitter deze mening uitvoerig bestreden had werd op voorstel van de heer Hendriks 
met bijna algemene stemmen besloten een som toe te staan. 
Hierop stalt de heer E. Berendsen voor dit bedrag op f 200 te bepalen. De heer Meijer is voor 
f 50, de heer A. Nusselder voor f 100. Eindelijk wordt het voorstel van Berendsen na enige 
discussie aangenomen.
Nadat nog was medegedeeld, dat de oude brandkast door een nieuwe was vervangen, werd de 
vergadering gesloten.

De Graafschap Bode 1914-05-26 

Verslag vergadering CZ. Angerlo-Eldrik 
gegevens febr., mrt. en april 1914

ANGERLO. - Op de laatst gehouden ledenvergadering der coöperatieve stoomzuivelfabriek 
„Angerlo-Eldrik” waren 29 leden aanwezig, uitbrengende 66 stemmen, Uit het 3-maandelijks 
verslag van den directeur blijkt, dat in Februari, Maart en April geleverd werden respectieve-
lijk 192.354 K. G., 265.206 K.G. en 277.979 K.G. melk, waaruit geproduceerd werd 7016 
K.G., 9441 K.G. en 9874 K.G. boter. Het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3,13, 3,04 en 3,02 
pCt. Per 1 pCt. vet werd in genoemde maanden betaald 1,54, 1,42 en 1,38. Voor 1 K.G. boter 
was nodig 27,4 K.O., 28.1 K.G. en 28,2 K.G. melk.

Het tweede punt der agenda gaf de voorzitter aanleiding de verdiensten van de overleden se-
cretaris, de heer E. Klomp, in herinnering te brengen. Hij gevoelde zich gedrongen hier open-
lijk hulde te brengen aan de nagedachtenis van de overledene, een bestuurslid in de waren zin 
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des woords, die, wars van partijzucht en zonder aanzien des persoons steeds de belangen der 
coöperatie behartigde. Door zich steeds boven de partijen te plaatsen en de stoffelijke belan-
gen van de vereniging, die hij als secretaris vertegenwoordigde, wist te scheiden van religie 
en politiek, toonde de rechte man op de rechte plaats te zijn. Geen wonder dus, dat het heen-
gaan van de heer E. Klomp, een man rechtvaardig in zijn handelingen, nauwgezet bij het ver-
vullen van zijn plichten, algemeen wordt betreurd. De woorden van de dienstdoende geestelij-
ke bij de teraardebestelling: „Hij is gestorven, maar niet van ons heengegaan,” zullen zeker 
door alle leden der coöperatie beaamd worden.

Bij de gehouden stemming, ter vervulling der vacature van een bestuurslid bleek, dat op de 
heer H. J. Giesen 46 stemmen en op de heer G. Staring 20 stemmen werden uitgebracht. Op 
de vraag van de voorzitter, antwoordde de heer Giesen, dat hij de benoeming accepteerde, ter-
wijl hij de leden bedankte voor het in hem gestelde vertrouwen.

Medegedeeld werd, dat de vorige maand de spoeling voor de tijd van één jaar was aanbesteed 
en gegund aan de heren:

J. Wegman 20 L. per dag 1,47 per 100 L.
G. Roelofsen  20 L. per dag 1,48 per 100 L. 
J. A. Nibbelink 60 L. per dag 1,48 per 100 L. 
P. Oddertboom 20 L. per dag 1,51 per 100 L. 
G. Hesselink 30 L. per dag 1,51 per 100 L. 
Th. Kummeling 40 L. per dag 1,52 per 100 L. 
G. J. Vlemingh 20 L. per dag 1,55 per 100 L.

    (Totaal dus ca.    210 L)

DGB 1915-05-21
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De Graafschap Bode 1919-01-21 

Verslag vergadering CZ. Angerlo-Eldrik

ANGERLO. 16 jan. Hedenavond had ten huize van Th. Bernsen de halfjaarlijkse ledenverga-
dering plaats van de coöperatieve stoomzuivelfabriek „Angerlo-Eldrik”.
Op de agenda was geplaatst:
1e. Vijfmaandelijks verslag.
2e. Herdenking vijf en twintigjarig bestaan der fabriek.
3e. Mededelingen.

Uit het verslag van de directeur blijkt: 
In de maand Augustus werden geleverd 215.373 K.G, melk, waaruit gefabriceerd 6889¼  
K.G. boter. Het gemiddeld vetgehalte was 2.97 pet., terwijl voor 1 pct. vet werd betaald 
f 3,10.
Voor de maanden September, October, November en December luiden deze getallen resp
185.675, 142.587, 104.075 en 95.424 K.G. melk en 8162½, 5001, 3818 en 3421¼ K.G. boter
Het gemiddeld vetgehalte 3,03, 3,21, 3,32 en 3,30 pct., tegen resp. f 3,30, f 4.-, f 4,60 en
f 4,80 per pct. vet.

Nadat genoemd verslag zonder op- of aanmerkingen was goedgekeurd, doelde de voorzitter 
mee, dat het heden de dag was, waarop voor 25 jaar de fabriek in werking werd gesteld. 
Hij herinnerde daarbij uitvoerig aan de meer of minder gunstige tijdperken; die de vereniging 
gedurende deze kwarteeuw had meegemaakt, doch kon, niettegenstaande men veel tegen-
spoed ondervonden had, thans gelukkig constateren, dat de zaken nu uitstekend stonden. 
En daar nu in een vorige vergadering het denkbeeld was geopperd dit feit niet onopgemerkt 
voorbij te laten gaan; stelde hij de leden de vraag, of aan dit voorstel op de een of andere ma-
nier gevolg moest gegeven worden. Ook nu bleek, dat de aanwezigen eenparig van oordeel 
waren, dat die dag nu of later moest worden herdacht. 
Na enige discussie kwam men spoedig tot overeenstemming en werd een regelingscommissie 
benoemd, bestaande uit de heren: F. E. C. v.d. Hardt Aberson, P. Minkhont, D. Aaldering, B. 
Polman, A. J. Brouwer en H. Dibbets, die de in het vooruitzicht gestelde feestelijkheden nader
zullen regelen.
Medegedeeld werd ben slotte nog, dat het bedrag der saldo's Exportfonds en Exploitatie der 
voormalige Botervereniging binnenkort werd ontvangen.
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1929
De Graafschap Bode 1929-06-28

Coöp. Zuivelfabriek Angerlo-Eldrik

De „Boterfabriek” is een belangrijke economische instelling voor het boerenbedrijf. Gaat het
de Boterfabriek goed, dan varen daar vele honderden boeren, allen aandeelhouders of althans 
leveranciers der fabriek, wél bij.
Is het derhalve een wonder, dat de boer trots is op „zijn” boterfabriek en dat hij er met hart en 
ziel bij is, om de belangen van zijn fabriek te bevorderen?

De Angerlo-Eldrikse melkveehouders mogen op het ogenblik met reden trots zijn op hún Bo-
terfabriek. Want de oude Arlgerlosche fabriek heeft onlangs een metamorfose ondergaan, 
waardoor ze tot de meest fraaie fabrieken van onze Achterhoek is gaan behoren. Bijgaande 
foto geeft een beeld van den architectonisch mooie nieuwbouw der fabriek.

Onder de zeer deskundige leiding - sinds 1909 - van de Directeur,
de  heer  S.  Schuurman,  is  de  Coöp.  Zuivelfabriek  „Angerlo-
Eldrik” gegroeid en tot bloei gekomen.
De werkzaamheden in de fabriek hadden de laatsten tijd een derge-
lijke aanvang, aangenomen, dat het er te klein en te benauwd ge-
worden was. Onder de voortvarende leiding van het Bestuur en de
Directie der Fabriek is toen besloten tot uitbreiding; de architect C.
J. Engelfriet te Bilthoven heeft deze uitbreiding op een zeer fraaie
- men zie de foto!- en doelmatige wijze ontworpen; de verbouwing
werd keurig en degelijk uitgevoerd door de heer  B. J.  Claus te
Doesburg.
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De capaciteit van het karnlokaal werd verdubbeld.

Moge het, onder de huidige leiding van de heer Schuurman, met de Angerlose-Eldrikse Boter-
friek blijven, „boteren”, zoals tot op heden het geval is geweest! De welvaart der Angerlose 
gemeente, in het bijzonder van de ruim 300 melkleveranciers der fabriek uit Angerlo en zal er 
door gebaat worden!
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DGB 1931-04-08

De Graafschap Bode 1933-04-07 

Verslag ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek Angerlo-Eldrik.

ANGERLO. - Dinsdagavond j.l. hield de coöp. zuivelfabriek „Angerlo-Eldrik” in café Bern-
sen alhier een ledenvergadering. Aanwezig 12 leden, uitbrengende 34 stemmen.

De voorz., de heer H. Oldenboom, opent de vergadering met een woord van welkom, waarop 
de secretaris, de heer J. A. Nibbelink, tot lezing der notulen overgaat, welke zonder aanmer-
king werden goedgekeurd. De contrólecommissie doet verslag bij monde van de heer Th. Der-
ksen; deze deelt mede, dat de boeken en bescheiden in tegenwoordigheid van een accountant 
op geregelde tijden zijn nagezien en steeds stipt en accuraat in orde zijn bevonden. 

Uit het hierna gegeven verslag van de directeur, den heer D. Schuurman, stippen we aan, dat 
in 1932 waren ontvangen 4.067.984 K.G. melk, waarvan 215.435 liter in consumptie ge-
bracht was. Uit de rest werd 143.612½  K.G. boter bereid, zodat voor 1 K.G. boter 26.8 K.G. 
melk nodig was. 
Voor de melk werd uitgekeerd f 153.659,67 of per 100 K.G. melk f 3,91 of  f 4,02 per 100 li-
ter. Voor de verkochte melk werd ontvangen f 19.903,09, voor karnemelk f 2232,59, voor 
15.245 flessen pap f 1575.60, voor slag- en koffieroom f 2299,55 en voor spoeling f 432,40. 

Uitgegeven was aan vrachten, brandstoffen, arbeidslonen, onderhoud, vernieuwing, rente, be-
lasting en diverse andere onkosten een bedrag van f 38.782,35.

Voor de verkiezing bestuurslid en lid controlecommissie wegens periodieke aftreding werden 
herkozen de heren J. A. Nibbelink en Th. Derksen. De voorzitter deelt mee, dat de directeur 
zijn salaris met 5 pct. heeft verlaagd en het overige personeel een dergelijke verlaging is gege-
ven. 
Voor 1933 is aan de coöp. door de GOZ. 't kwaliteitsdiploma toegekend, evenals in de 11 
voorafgaande jaren; wel een bewijs, dat wij over het personeel der fabriek tevreden kunnen 
zijn.
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In behandeling komt daarna een schrijven van het bestuur van „de Oude-IJssel”, beogende sa-
menwerking ter bestrijding van de tuberculose bij het melkvee. Daar dit schrijven eerst kort 
geleden is ontvangen, stelt de heer W. van Zadelhoff voor, dat het bestuur zulks zal onderzoe-
ken en op een volgende vergadering met een voorstel zal komen.

Bij de rondvraag zegt de heer W. van Zadelhoff onaangename ervaringen te hebben opgedaan 
met de controleur der fabriek.
De heer Schuurman zegt, dat de controleur slechts halve dagen aan de fabriek is en dan niet 
gemist kan worden. De voorzitter zegt dat deze zaak nader onder ogen gezien zal worden.
De heer W. van Zadelhoff zou het gewenst vinden, dat de leden der contrólecommissie niet di-
rect herkiesbaar gesteld werden daar dan ook anderen eens een kijk kregen op de loop der za-
ken. Hij zou het tevens goed achten, indien het bestuur plannen maakte om het vergaderings-
bezoek op een of andere wijze aantrekkelijker te maken. De voorzitter zegt overweging toe. 
Hierna sluiting.

De Graafschap Bode 1934-04-06 

Verslag Jaarvergadering CZ. Angerlo-Eldrek.

ANGERLO. De Coöp. Zuivelfabriek Angerto-Eldrik hield Woensdagmiddag in café Bernsen 
haar Jaarvergadering. Aanwezig waren 25 leden, vertegenwoordigende 70 stemmen.

Na opening en lezing der notulen brengt de directeur de heer D. Schuurman het jaarverslag 
uit, waaruit blijkt, dat iets minder melk was ontvangen dan vorig jaar. Het gemiddelde vetge-
halte was ook iets lager.  
Voor 1 K.G. boter werd 27 K.G. melk verbruikt. De totale ontvangsten bedroegen 
f 180.723,07. Na aftrek der onkosten bleef er een voordelig saldo van f 3011,61 over, welk be-
drag op gebouwen en inventaris zal worden afgeschreven. 

Hierna houdt de directeur, de heer D. Schuurman de volgende toespraak tot het scheidende 
bestuurslid H. Oldenboom. Nu dit de laatste vergadering is, welke door U gepresideerd wordt 
en nu U voortaan geen deel van het Bestuur meer uitmaakt, reken ik het mijn plicht een enkel 
woord tot U te spreken. Iemand die 32 jaren lang bestuurslid en tevens voorzitter van een ver-
eniging is geweest is daarmee één geworden en voelt zich daarvan als het ware verbonden. Te 
meer waar het bij de aanvang dezer functie geen gemakkelijke taak was die U op U nam. 
Maar U had niet te laat begrepen dat met vaste hand moest worden bestuurd en de medewer-
king van allen moest worden herwonnen, omdat alleen langs dien weg het voor ogen gestelde 
doel was te bereiken. Want zodra vertrouwen in de leiding wordt gesteld is samenwerking 
verzekerd. Hiervan gaf u zich rekenschap omdat u wist dat dit de manier was om te slagen.

Wij moeten niet vergeten dat toen U de functie als bestuurslid aanvaardde de Coöperatie als 
het ware opnieuw moest worden opgericht. Het betrof slechtst een overgang, maar de verant-
woordelijkheid was er niet minder om. Echter is vanaf die tijd steeds uw streven geweest het 
bedrijf gezond te maken en door voldoende en regelmatige aflossingen sterk te staan. Dit stre-
ven heb ik steeds gewaardeerd en ook duidelijk het nut daarvan ingezien. Toen ik hier in func-
tie kwam1 bleek mij dat alles goed gefundeerd was en door samenwerken veel was bereikt. 

1 Onbekend, in FNZ. Verslag 1910 al aanwezig (ZHN.)
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Even te voren had nog een vrij belangrijke vernieuwing plaats gehad, waaruit eveneens was af
te leiden dat men niet aarzelde zich aan te passen. De afgebakende weg werd gevolgd en 
bleek steeds weer de juiste te zijn en bracht de vereniging rot verdere bloei.

Mede door de gunstige tijden kon het bedrijf zich meer en meer ontwikkelen Alles werd top 
productief mogelijk gemaakt, loodst na een reeks van jaren opnieuw moest worden gewijzigd 
en uitgebreid. De steeds hoger gestelde eisen waren natuurlijk mede van invloed. Het ging 
daarbij om belangrijke bedragen, maar men aarzelde ook nu niet daaraan zijn goedkeuring te 
hechten, wat voor U toch ook alweer een bewijs was van onverzwakt vertrouwen. U kont dan 
ook met voldoening terugzien op hetgeen in de loop der jaren tot stand is gekomen. 
Wat bereikt is heeft de vereniging mede aan U te danken, daarvan zijn wij allen wel overtuigd.

De onderlinge verhouding was steeds zeer goed, opdat in de beste harmonie werd samenge-
werkt. Ik geef U dan ook de verzekering dat het mij ten zeerste spijt dat U als bestuurslid af-
treedt, maar nu dit eenmaal niet anders is, pogingen om U op dat besluit te doen terugkomen 
bleken vruchteloos, hoop ik dat U nog vele jaren met de vereniging waaraan U 32 jaren zo 
nauw verbonden zijt geweest, zult blijven meeleven al is het dan ook niet meer van nabij.
Verschillende leden spreken eveneens in sympathieke woorden de aftredende voorzitter toe.

Door de Contróle-commissie wordt hij monde van de heer B. H. Smeenk verslag uitgebracht, 
die verklaart alles in beste orde te hebben bevonden.
In plaats van de heer N. Oldenboom wordt gekozen de heer W. van Zadelhoff.
De alfabetische voordracht luidde:
1 G. J. Heyting Gzn., 2. H. B. Smeenk, 3, W. van Zadelhoff.

Bij de bespreking inzake de tuberculosebestrijding wordt na langdurige discussies besloten 
het bestuur op te dragen de inspecteur van de Veeartsenijkundige dienst uit te nodigen om hier
een lezing over bovengenoemd onderwerp te houden.
Besloten wordt voorts de leden der Controlecommissie niet direct herkiesbaar te stellen. 
Met 47 tegen 23 stemmen wordt besloten geen verandering in het verplicht bezoeken der ver-
gaderingen te brengen. 

Hierna wordt medegedeeld dat op de wekelijkse boterkeuring door de vereniging het 12de 
kwaliteitsdiploma is behaald.
Vervolgens dat de heer J. A. Nibbelink 25 jaren bestuurslid der Vereniging is geweest. In Au-
gustus 1908 benoemd als bestuurslid, eerst penningmeester, daarna secretaris, als opvolger 
van wijlen de heer E. Klomp, neemt hij nog onafgebroken een bestuursfunctie waar. Hij heeft 
steeds de belangen der vereniging voor ogen gehouden en tot de bloei daarvan het zijne bijge-
dragen, waarvoor hem wordt dank gebracht. Wordt besloten hem hiervoor een blijvend aan-
denken namens de vereniging ter hand te stellen.
Hierna sluiting.
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DGB 1934-12-03
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De Graafschap Bode 1936-04-03

Verslag Jr.-verg. Coöp, St.-zuivelfabriek Angerlo-Eldrik.
Eind december 1935 waren er 79 leden en.....194 leveranciers!

ANGERLO.- Bovengenoemde vereniging hield Donderdagavond j.l. in Café Bernsen haar 
jaarvergadering, welke door slechts 13 leden bezocht was, met een totaal aantal stemmen van 
36. De voorz. de heer W. van Zadelhof opent de vergadering met een woord van welkom, 
waarna de secretaris de heer G. J. Heijting Gzn. de notulen leest, welke zonder aanmerkingen 
worden goedgekeurd. 
Bij het punt mededelingen, geeft de directeur, de heer D. Schuurman het Jaarverslag over 
1933 en spreekt de wens uit dat meerdere leden zich zullen opgeven om hun melkvee op tu-
berculose te laten onderzoeken. Besloten wordt dat door dc fabriek ¾ der kosten zullen wor-
den vergoed. Verder deelt de directeur mee, dat de controle van het vetgehalte der melk van 
iedere koe afzonderlijk doorgaat. Hiervoor geven zich al reeds 5 nieuwe leden op. Uit het ge-
houden onderzoek is reeds gebleken, dat op sommige bedrijven zeer uiteenlopende vetgehal-
ten voorkomen, wat bij een mengmonster niet te voorschijn treedt. 

Uit het jaarverslag dat de leden in druk is toegezonden stippen wij aan: In het afgelopen jaar 
werd 3.961.863 kg melk ontvangen, waarvan 177.541 kg. werd verkocht. Gefabriceerd werd 
140.870½ kg. boter. Voor 1 kg boter was gem. nodig 27 kg. melk. Voor boter werd ontvangen 
f 217.518,18 of gem. f 1,24. Voor nevenproducten melk, karnemelk, slag- en koffieroom, pap 
en spoeling was ontvangen f 20.724,46. 
Bij monde van de heer B. H. Smeenk brengt de Commissie van Toezicht verslag uit van haar 
geregelde contróle en zegt dat alles in uitstekende orde is bevonden. De voorz. brengt de 
Commissie dank voor haar bemoeiingen. 
Het periodiek aftredend bestuurslid de heer G. J. Heiting Gzn. wordt na gehouden stemming 
met bijna algemene stemmen herkozen en neemt onder dankzegging in het genoten vertrou-
wen deze herbenoeming aan. Als lid der Commissie van Toezicht, wegens aftreding van de 
heer Th. Derksen (niet herkiesbaar) wordt gekozen de heer Th. Klomp. 

Inzake een voorstel van het bestuur om het toetreden van nieuwe leden te bevorderen wordt 
besloten om voor nieuw toe te treden leden 5 gld. per koe te heffen en na afloop van het jaar 
hiervan 5 % rente uit te keren. De voorz. zegt dat zijns inziens door dit besluit het ledental wel
zal vergroten. Het ledental bedroeg eind Dec. 79, het aantal leveranciers niet-leden 194. Sa-
men leverden zij de melk van 1310 koeien.

Bij de rondvraag zegt de heer G. H. Brouwer het gewenst te achten, dat het melkvervoer op de
harde wegen per platte wagen plaats heeft daar bij het vervoer per boerenwagen de melkbus-
sen veel te lijden hebben. De voorz. zegt, dat bij een volgende aanbesteding der melkritten 
hier rekening mee gehouden zal worden. Vervolgens herinnert de heer Th. Klomp aan een 
vroeger genomen besluit betreffende het aanvangsuur der ledenvergadering. Hij vindt het aan-
vangsuur 5 uur wat vroeg en zou dit gaarne een uur later wensen. Ook aan dit punt zal aan-
dacht geschonken worden. Hierna sluit de voorzitter met dankzegging voor de aangename be-
sprekingen de vergadering.
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De Graafschap Bode 1938-04-06

Verslag Jaarverg.  Coöp. Zuivelfabriek Angerlo-Eldrik.

ANGERLO - Dinsdagavond werd in café Bernsen alhier bovengenoemde jaarvergadering ge-
houden. Aanwezig waren 15 leden2,  uitbrengende 43 stemmen.
De Voorz. de heer W. van Zadelhoff opent met een woord van welkom en geeft het woord 
aan den Secretaris, de heer G. J. Heijting Gz., voor het lezen der notulen.

Hierna brengt de heer D. Schuurman; directeur een beknopt jaarverslag uit, waaraan wij het 
volgende ontlenen:
Het ledental verminderde met één en bedroeg in 1937 78 leden. Er werd melk geleverd van 
1310 koeien.3 De grootste hoeveelheid melk per dag was 16.754 kg. op 1 juni en de kleinste 
hoereelheid 7527 kg. op 10 Dec. In verband met het uitbreken van het mond- en klauwzeer 
was de melkaanvoer over de laatste maanden geringer dan het vorig jaar. De ziekte heerste 
vrij algemeen. Geruime tijd ook na het herstel kwam de aanvoer niet op normaal peil. Overi-
gens waren voor het grootste deel van het jaar de omstandigheden voor een goede melkpro-
ductie niet ongunstig. 

Ontvangen werden 4.204.892 kg. melk of 40.055 kg. minder dan het vorig jaar. Gefabriceerd 
werden 151.998 kg. boter, terwijl 152.251 kg. boter werd verkocht, waarvan na aftrek der 
stortingen aan de NZC. f 213.684,48 werd ontvangen of f 1,40 per kg.

Uitgekeerd werd f 194.601.81, per 100 kg. melk f 4,63 of f 4,77 per 100 L. Verkocht werden 
159.617  L. melk voor een totaal bedrag van f 14.485,59.
Voor 16.567 L. losse karnemelk à 5 ct., 4490 L., losse karnemelk á 7 ct. werd ontvangen 
f 1364,24, 18.838 flessen pap brachten f 1576,51 op en voor 21791/3  L. koffieroom en 8015/8  
L. slagroom werd f 2476,54 ontvangen. Voor spoeling en ondermelk werd f 304,94 ontvangen.
Het voordelig saldo bedraagt f 3641,15.
Na afschrijving op Gebouw en Inventaris komen deze op de nieuwe balans van een bedrag 
van f 14.701,87 voor.

De kwaliteit van de boter was over het afgelopen jaar goed. Voor de inzendingen op de weke-
lijkse boterkeuringen vanwege de GOZ. werd wederom het diploma toegekend. Evenals vorig
jaar wordt van het ledenkapitaal 5 procent uitbetaald. 
De Commissie van Toezicht brengt bij monde van de heer Th. Klomp verslag uit van haar 
controle en verklaart, dat alles in de beste orde werd bevonden.
Wegens periodieke aftreding van de heer H. J. Gieren werd deze met 40 van de 43 uitgebrach-
te stemmen herkozen.
De heer Giesen dankt voor het in hem gestelde vertrouwen, en zal, ondanks zijn hoge leeftijd, 
de zaken steeds goed behartigen. (Applaus).

De voorzitter deelt mee, dat de Coöp. Zuivelfabriek een rekening-courant met Coöp. Boeren-
leenbank „Eigen Hulp” onderhoudt, waarvoor naar de mening van het bestuur een te hoge 
rente wordt berekend. Een onderhoud met de Leenbank heeft ten gevolge gehad, dat deze tot 
1 Juli de zaken wil aanzien en dan het besluit meedelen of met terugwerkende kracht vanaf 1 

2   15 van de totaal 78 leden, dwz. is een minimale belangstelling! (ZHN.)
3 Merk op dat het een fabriek was met een groot aantal losse leveranciers (1935 194 en 79 leden!) (ZHN.)
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Jan. renteverlaging zal gegeven worden. De Directeur der Leenbank, de heer Th. Derksen, 
licht dit nader toe. Besloten wordt na gehouden stemming Bestuur en Commissarissen in deze
vrijheid van handelen te geen. Verder wordt meegedeeld, dat, als de warme dagen aanbreken, 
voor de leden, die zulks wensen, de teruggegeven ondermelk kunstmatig zal worden zuur ge-
maakt door een weinig karnemelk toe te voegen.

Vervolgens leest de Voorz. een schrijven voor van een onderl. Bouwverzekeringsfonds, dat 
zich tot doel stelt leden te verzekeren en de hiervoor te innen premie door de fabriek van het 
melkgeld te laten afhouden.

De heer P. Brouwer zegt, dat de laatsten tijd door hem zo weinig ondermelk is terug ontvan-
gen en vraagt of dit soms in verband staat met de leverantie van melk aan het Garnizoen te 
Doesburg.
De Directeur antwoordt dat deze levering plus minus 4500 L. in de maand daarop geen in-
vloed heeft, maar zegt als de éne te weinig krijgt een andere dan te veel ontvangt en geeft in 
overweging direct bij te weinig ontvangen hiervan kennis te geven ten kantore. De heer P. 
Brouwer verklaart zich tevreden.

De heer G. J. Velthorst brengt de achteruitgang van het ledental ter sprake. Na langdurige be-
sprekingen, waarbij verschillende leden het woord voerden. verklaart de Voorz.. dat deze zaak
onder de ogen zal worden gezien en op een volgende vergadering voorstellen zullen worden 
gedaan.
Hierna dankt de Voorz. voor de aangename besprekingen en sluit de vergadering.
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De Graafschap Bode 1939-04-07

Verslag vergadering CZ. Angerlo – Eldrik.

ANGERLO. - Bovengenoemde Vereniging hield Woensdagavond in Café Bernsen haar jaar-
vergadering. Aanwezig waren 22 leden, uitbrengende 59 stemmen. De Voorz., de heer W. van
Zadelhoff opent met een woord van welkom en geeft de secretaris, de heer G. J. Heijting Gz.,
gelegenheid de notulen te lezen.
De directeur, de heer Schuurman geeft een beknopt jaarverslag, omdat dit reeds in druk aan 
de leden is toegezonden. 
Aan het verslag ontlenen wij: Ontvangen werd 3.982.377 kg melk of 22.215 kg. minder dan 
het vorig jaar. Deze teruggang was mede een gevolg van het heersende mond- en klauwzeer in
1937 (?)
De grootste hoeveelheid melk per dag ontvangen, bedroeg 18.218 kg op 30 Mei, de kleinste 
hoeveelheid 5667 kg op 15 Oct. 
De kwaliteit der boter was over het afgelopen jaar bevredigend. Voor de inzendingen op de 
wekelijkse boterkeuring vanwege de GOZ. werd wederom een diploma ontvangen. 
Ontvangen werd 3.982.577 kg. melk, waarvan 189.135 l in consumptie werd gebracht. Uit de 
rest werd 142.896 ½ kg. boter gefabriceerd, terwijl er aan nevenproducten werd verkocht voor
f 23.099,22. De bruto-opbrengst was f 230.608,62 of per 100 kg. melk f 5.80 of f 5,97 per 100 
liter.

Verkocht werden 189.135 l. melk, voor een totaalbedrag van f 17.376,36. Voor 22.504 l. losse 
karnemelk en 2900 flessen karnemelk, werd f 1365,19 ontvangen. Voor 19217 flessen rijst- en
gortpap bracht f 1808,27 op. 2048 ¾ l. koffieroom en 6363/8 l. slagroom werd f 2173,76 ont-
vangen. Voor spoeling, en ondermelk f 377,24. 

Het batig saldo bedroeg ƒ 2974,77, dat op gehouwen en inventaris wordt afgeschreven, waar-
na deze op de balans staan voor f 11.727,10. De controlecommissie brengt bij monde van de 
heer H. Veltink verslag uit en zegt dat een en ander in goeden staat is bevonden. 
De voorzitter zegt de heren van de controle hartelijk dank voor de door hun gegeven moeite.

Na gehouden stemming werd tot bestuurslid, wegens periodieke aftreding herkozen, de heer 
G. J. Heijting, Gz., en gekozen wegens vertrek va de heer W. v. Zadelhoff, de heer B. Smeenk.
Tot lid der controlecommissie wegens aftreding van de heer Th. Klomp (niet herkiesbaar), 
werd
gekozen, de heer G. Staring. 
Het voorstel van het bestuur om de ondermelk aangezuurd terug te geven, gaf aanleiding tot 
discussie. Het besluit werd genomen, dat de leden en leveranciers der melk, welke hiervan 
niet gediend zijn, dit bij de Directie moet opgeven. Verder werd besloten in Doesburg een de-
pot te stichten voor de verkoop van haar melkproducten.

De bespreking pensioenverzekering voor het personeel, werd na langdurige discussie besloten
hiertoe over te gaan en het bestuur machtiging gegeven, dit uit te werken. 

Bij de rondvraag doen de heren G. H. Brouwer en D. Aaldering nog enige mededelingen, over
de gewenste vestiging van een depot te Doesburg.4

4 ??? Deze zin was moeilijk te lezen! (ZHN.)
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De heer G. J. Veldhorst doet aan je hand van enige mededelingen het gewenste van uitbrei-
ding der leden van de coöperatie Angerlo-Eldrik. .De voorz. zegt, dat door het bestuur de no-
dige aandacht zal geschonken worden. 
Na sluiting door de voorzitter, werd aan deze een kleine hulde gebracht. De heren G. J. Heij-
ting Gz., H. Giesen, bestuursleden en de directeur, de heer D. Schuurman spraken de heer W. 
van Zadelhoff de afgetreden voorzitter toe en dankten deze voor wat deze in zijn 5-jarig voor-
zitterschap voorde vereniging heeft gedaan en wenste hem in zijn nieuwe woonplaats de Wie-
ringermeer veel voorspoed toe. Namens hem werd een prachtige leunstoel aangeboden. De 
heer Van Zadelhoff dankt voor deze attentie, maar meent te moeten zeggen, in deze niet meer 
dan zijn plicht te hebben gedaan.

DGB 1939-11-10
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1940

De Graafschap Bode 1940-04- 08

Verslag jaarvergadering CZ. Angerlo-Eldrik.

ANGERLO. Vrijdag 5 april hield de Coöp. Zuivelfabriek „Angerlo-Eldrik” in café Bernsen 
alhier haar jaarvergadering. Aanwezig waren 18 leden.
De Voorzitter, de heer G. J. Heyting Gzn. opende met een woord van welkom de vergade-
ring. 
Na het voorlezen der notulen bracht de directeur – D. Schuurmans – verslag uit over het af-
gelopen boekjaar.
Hieruit bleek dat 4.189.196 kg. melk was ontvangen of 206.619 kg. meer dan in 1938.
Gefabriceerd werd 152.000 kg. boter, terwijl er 152.007½ kg, werd verkocht voor 
f 221.619,33 of f 1,46 per kg.
Met inbegrip van f 21.976,42 voor nevenproducten bedroegen de totale ontvangsten ????
Door het aankopen van een pand in Doesburg en het aanschaffen van werktuigen, kwam op de
balans een hoger bedrag aan bezittingen voor.

Wegens verbouwing van het aangekochte pand en het vergroten der spoelruimte aan de fa-
briek werd ook de exploitatierekening extra belast. Een en ander was oorzaak dat dit jaar niet, 
zoals gewoonlijk, met een voordelig saldo kon worden afgesloten.
De Commissie van Toezicht verklaarde bij monde van de heer D. Aaldering de administratie 
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geregeld te hebben gecontroleerd en alles steeds in de beste orde te hebben bevonden.
Het aftredend bestuurslid de heer B. H. Smeenk werd met bijna algemene stemmen herkozen. 
Tot lid van de Commissie van Toezicht werd de heer G. J. Remmelink te Eldrik benoemd in 
de plaats van de heer H. Veltink, die niet herkiesbaar was.

Besloten werd met dc wijze van aanzuren der ondermelk, zoals deze tot dusverre tijdens de 
zomermaanden plaatshad, niet door te gaan, maar ter gelegener tijd dit vraagstuk tot oplossing
te brengen. Aangenomen werd het bestuursvoorstel inzake de pensioenregeling.

De heer Aaldering was van mening, dat de gelegenheid, indertijd aan losse leveranciers gege-
ven kosteloos lid te worden, binnen enkele maanden diende te eindigen en daarna een kleine 
korting van de niet toetredende te treffen. Hiermee kon de vergadering zich verenigen, waarna
de aangifte tot 1 augustus a.s. werd verlengd.
In de loop van het vorig jaar herdacht de heer G. J. Giesen de dag, waarop hij voor 25 jaar als 
bestuurslid werd gekozen. De leden waren van mening dat dit feit niet onopgemerkt mocht 
voorbijgaan en besloot de heer Giesen een passend cadeau aan te bieden.
Tevens werd er op gewezen dat de machinist S. Tieken reeds een diensttijd van 40 jaar was 
gepasseerd.
En waar hij steeds trouw en met ijver deze functie heeft vervuld, besloot de vergadering aan 
hem een gratificatie uit te reiken.
Na enkele mededelingen, hoofdzakelijk betreffende de afzet van melkproducten, sloot de 
Voorzitter onder dankzegging aan de leden voor hun opkomst, de vergadering.

De Graafschap Bode 1941-04-07

Verslag Jaarvergadering CZ. Angerlo.

ANGERLO.- Donderdagavond hield bovengenoemde Coöperatie haar Jaarvergadering in 
Café Bernsen. Aanwezig waren 14 leden, (van de 100) uitbrengende 44 stemmen. De voorz., 
de heer G. J. Heijting  Gz. opende de vergadering met een hartelijk welkom en herdacht de 
slachtoffers, welke in de oorlog hun leven hebben gelaten of verminkt zijn. De heer B. 
Smeenk, secretaris, las de notulen voor. De Directeur, de heer D. Schuurman, bracht het jaar-
verslag uit, dat in- middels door de leden in druk was ontvangen. Hieruit memoreren wij, dat 
het ledental met 12 is gestegen en thans 100 bedraagt, die met niet-leden de melk leveren van 
1360 koeien.
Ontvangen werden 380682 kg of 9 % minder dan het vorig jaar. Hiervan werden 223.435 L. 
in consumptie gebracht. Gefabriceerd werd 136.041,3 kg boter. Voor de boter werd ontvangen
f 1,71 per kg. De opbrengst van nevenproducten bedroeg f 31.946,83. De baans sloot met een 
voordelig saldo van f 367,23 na afschrijving van het nadelig saldo 1939. 
Gebouwen en inventaris gaan op de nieuwe rekening over voor f 18.945,07. 
Bij monde van de heer D. Aaldering bracht de financiële commissie verslag uit en zei alles in 
goede orde te hebben bevonden. Het aftredende bestuurslid, de heer H. J. Giesen werd herko-
zen. Als lid van de Commissie van Toezicht in de plaats van de heer D. Aaldering, die niet 
herkiesbaar was, werd gekozen de heer D. J. Bessink. 
Het voorstel besprekingen aanschaffing werktuigen en verhoging krediet bij de Boerenleen-
bank werd na langdurige besprekingen aangenomen en het krediet bij de boerenleenbank ge-
bracht op f 45000.-. 
De voorz. deelde mee, dat wegens de hoge kosten van het aanschaffen van de benodigde 
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werktuigen voor het zuren der ondermelk hiertoe niet zal worden overgegaan: Verder deelde 
hij mee, dat door de leden nog te weinig deelgenomen werd aan de onderzoeking op t.b.c. der 
melkkoeien (slechts een tien-tal). Een viertal leden gaf zich bereids op. Werd nog meegedeeld,
dat in de toekomst in samenwerking met andere fabrieken een stalcontroleur zal moeten wor-
den aangesteld. Niets meer te behandelen zijnde sloot de voorz. met dankzegging voor de aan-
gename besprekingen de vergadering.
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1978
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